
Vážení členové našeho Klubu chovatelů Collií a Sheltiíí, 

dovolte mi, abych se vám krátce představila a popsala svou vizi případného působení ve výboru 
klubu. Jmenuji se Tamara Skokánková, pocházím z Olomouce, ale aktuálně pobývám v Praze. 

Prvního psa sheltie jsem si pořídila v roce 2014 a v následujícím roce jsem se stala členkou 
klubu a začala s ním, jako s prvním svým psem, systematicky pracovat a skládat zkoušky. Díky 
němu mě práce s tímto úžasným plemenem chytla, a nakonec mě oklikou přivedla i k aktivnímu 
chovu. Jako chovatel usiluji o to, aby mé odchovy splňovaly všechna tři klíčová kritéria: zdraví, 
vyrovnané povahy i standardní exteriér. Je tedy pro mě přirozené, že nadále budu podporovat 
vyšetřování jedinců.  

Obecně napříč plemeny si velmi vážím jedinců, kteří nejen, že splňují předchozí uvedená 
kritéria, ale zachovali si schopnost spolupracovat s člověkem a zastávat i původní účel, ke 
kterému byly vyšlechtěni – v případě našich plemen je to samozřejmě pasení. Proto chci 
podporovat nejen zájem o naše krásná plemena, ale i sport a práci s nimi. Troufám si říct, že 
v tomto směru mám, co předávat: 

Aktuálně mám doma tři jedince plemene sheltie (každý po pracovní stránce úplně jiný) a se 
všemi pracuji dle jejich a mých možností. Zkušenost mám s nejrůznějšími sporty. Se všemi svými 
psi se věnuji pasení, sportovnímu výcviku, canisterapii, učení triků, ale s nejstarším jsem čichla 
i k agility, treibballu a jiným sportům…  

Nicméně drtivou většinu svého volného času věnuji našemu největšímu koníčku a poslání – 
záchranné kynologii (sportovní i praktické). S nejstarším psem jsme dosáhli v tomto odvětví 
práce na naše plemeno nevídaných úspěchů: Brimi jako jediná sheltie má splněnou zkoušku 
sutinového vyhledávání RH-T B a zároveň ZZP 2. Nejvíc jsme se dvakrát nominovali (závody dle 
ZZP 3) na Mistrovství SZBK (jako první a zatím jediná sheltie) a dvakrát jsme se na mistrovství 
umístili ve středu startovního pole mezi velkými pracovními plemeny (celkem 16 psů). Neztratili 
jsme se ani na Bohemia Cupu 2022 (kategorie RH-T B), kde jsme obhájili limit zkoušky, 
vybojovali dokonce krásné 4. místo a jen pár bodů nám utekla nominace na Mistrovství světa 
FCI. Účastnili jsme se ale také i ostrých pátracích akcí v ploše.  

Mladší holky, zatím v zácviku, na své velké úspěchy zatím teprve čekají, ale věřím, že přijdou. 
Moje vize ve výcviku je nesnažit se nic urvat drilem, ale hledat cestu, jak psovi nejlépe vysvětlit, 
co potřebuji. Stejně to mám i v komunikaci s lidmi. 


